

HOUSE OF ASSEMBLY,

Tuesday 2d December 1828.

RESOLVED, That the Petition of divers Mariners of the District of *Quebec*, be referred to a Committee of five members, to examine the contents thereof and to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons, papers and records.

ORDERED, That Mr. *Laterrière*, Mr. *Christie*, Mr. *Fortin*, Mr. *Létourneau* and Mr. *Borgia*, do compose the said Committee.

ORDERED, That it be an Instruction to the said committee to take into consideration whether it would not be necessary for the interest of the Navigation of the River *Saint Lawrence*, for the Benefit of Commerce and also for the Political Security of this Province, that Pilots should be equally well acquainted with the several Channels or Passages existing along the North and along the South shores, and between the Shoals, Islands and Rocks, scattered over the River, beginning at the Harbour of *Quebec*; and whether it would not be expedient to provide by Legislative measures that the several Passages which are unknown to most of our Pilots, should form a part of their knowledge to qualify themselves for licences for the Harbour of *Quebec* and parts lower down.

Friday 5th December 1828.

ORDERED, That the Petition of *Louis Lemieux*, be referred to the said Committee.

ORDERED, That Mr. *Neilson* be added to the said Committee.

Saturday 13th December 1828.

ORDERED, That the aforesaid Committee have power to report from time to time.

(Attest)

W. B. LINDSAY,
Depy. Clk. House of Assembly.

CHAMBRE D'ASSEMBLEE,

Mardi, 2 décembre 1828.

RESOLU, Que la Pétition de divers Navigateurs du District de *Québec* soit référée à un Comité de cinq membres pour en examiner le contenu et en faire rapport avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes, papiers et records.

ORDONNE, Que M. *Laterrière*, M. *Christie*, M. *Fortin*, M. *Létourneau* et M. *Borgia* composent le dit comité.

ORDONNE, Qu'il soit une instruction au dit Comité de prendre en considération s'il ne seroit pas nécessaire pour l'intérêt de la navigation du fleuve *Saint Laurent*, pour l'avantage du commerce, et aussi pour la sûreté politique de cette Province, que les Pilotes connussent également bien les différens Chenaux ou Passages qu'il y a, tant au Nord qu'au Sud, et entre les Battures, Iles et Rochers disséminés dans le Fleuve, à prendre depuis le Port de *Québec*; et s'il ne seroit pas expédient de pourvoir par quelques mesures législatives à ce que les différens passages inconnus à la plupart de nos Pilotes, fissent parties de leurs connoissances, pour être licenciés pour et plus bas que le Port de *Québec*.

Vendredi, 5 décembre 1828.

ORDONNE, Que la Requête de *Louis Lemieux* soit référée au dit Comité.

ORDONNE, Que Mr. *Neilson* soit ajouté au dit Comité.

Samedi, 13 décembre 1828.

ORDONNE, Que le dit Comité ait pouvoir de faire rapport de tems à autre.

(Attesté)

J. A. BOUTHILLIER,
Asst. Greff. Assée.